
Bouwen aan duurzame relaties
Diner Pensant 2024 - Hoogheemraadschap van Delfland
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Op donderdag 17 oktober 2024 vond het jaarlijkse Diner Pensant van het Opdrachtgeversforum in de bouw plaats. 
Gastheer Pieter Janssen ontving het netwerk van opdrachtgevende organisaties binnen de bouw- en infrasector bij het Hoogheemraad-
schap van Delfland. Een organisatie met een indrukwekkende geschiedenis, zichtbaar zowel in de prachtige locatie als in de publieke 
taken, verantwoordelijkheden en projecten die ze uitvoert.

Het thema deze dag was ‘bouwen aan duurzame relaties’. Als publieke opdrachtgevers hebben we de maatschappelijke verplichting 
om doelmatig en doelgericht te werken. De ambities zijn echter groter. We willen graag een bijdrage leveren aan een duurzame, sociale 
en innovatieve samenleving. De waterschappen hebben daarom hun strategie Duurzaam Opdrachtgeverschap Waterschappen ontwik-
keld. Een strategie waarmee huidige en toekomstige ambities en doelstellingen, akkoorden, deals en manifesten waargemaakt kunnen 
worden. 

Impact maken kan je niet alleen. Samenwerken binnen de organisatie, met andere organisaties en onze 
ketenpartners is daarom een belangrijke pijler in de strategie. Door het onderling uitwisselen van kennis 
en het verstevigen van het netwerk werd er tijdens het Diner Pensant aan duurzame relaties gebouwd.

Diner Pensant 2024    -   Bouwen aan duurzame relaties

Gastheer Pieter Janssen
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In zijn welkomstwoord ging Pieter Janssen in op het verband 
tussen heden, verleden en toekomst, de rode draad van de 
dag. Hij vertelt over de geschiedenis en het belang van de 
waterschappen. Dit jaar viert Delfland haar 735ste verjaar-
dag: in 1289 kregen de heemraden van Delfland van graaf 
Floris V het recht om te schouwen, keuren te maken en 
recht te spreken binnen het gebied van Delfland. In dat jaar 
ontstond een bestuursvorm die in de 21ste eeuw nog steeds 
de zorg heeft voor het water in het gebied van Delfland. 

In 1850 bestonden er nog 3500 waterschappen, in 1955 nog 
2480 en vandaag de dag nog 21, verenigd in de Unie van 
Waterschappen. 

Waterschappen zijn verantwoordelijk voor het beheer van 
waterkeringen, het regionale waterbeheer en het zuiver-
en van afvalwater. Ook voor de toekomst een belangrijke 
opgave.

Opening door Pieter Janssen



Heden en verleden ontmoeten elkaar.
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Na de introductie gingen we op excursie in het prachtige gebouw van Delfland en 
de histo rische binnenstad van Delft, waar Delfland hard werkt aan droge voeten 
van de inwoners. 

Freek Huising, Maaike Sol-Bronk en Rob Nouse van Delfland namen ons mee 
door het Gemeenlandshuis, waar Delfland sinds 1645 is gehuisvest. We maak-
ten een sprongetje terug in de tijd en liepen door de collegekamer, de kamer van 
de Dijkgraaf, de Vogelkamer, de Albrechthal en ontdekten, onder andere, hoe de 
Kruikiuskaart uit 1712 nog steeds een waardevol hulpmiddel is en zijn precisie 
bewijst. 

Meer informatie over de historie van Delfland en het Gemeenlandshuis is hier te 
vinden.

Meer informatie over de Kruikiuskaart is hier te vinden.

Rondleiding door het Gemeenlandshuis

https://www.hhdelfland.nl/over-ons/historie/
https://www.hhdelfland.nl/loket/producten-diensten/kruikius-kaart/
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Bouwen aan duurzame relaties - verleden, heden en toekomst.

Tijdens de rondleiding werd er over drie duurzame samenwerkingen van Delfland meer uitleg gegeven. 
Zo heeft Delfland een achtjarige raamovereenkomst voor duurzaam baggeren afgesloten met vijf aannemers.  Rik Baars van aannemerij 
Baars en Jorg Willems van Delfland vertelden waarom Delfland graag op deze manier samen wil werken en waarom dit voor aannemers 
interessant is. Pedram Soltani, onderzoeker aan de TU Delft over deze pitch: “een sterk voorbeeld van hoe publieke opdrachtgevers 
langdurige samenwerkingsverbanden kunnen opbouwen met marktpartijen. Gezamenlijk streven zij naar meer impact op beleidsdoel-
stellingen zoals circulariteit en emissieloos werken. Het is vooral interessant hoe de marktpartijen onderling zullen samenwerken om 
de flexibiliteit van de raamovereenkomst én hun complementaire kwaliteiten optimaal te benutten. De rol van het waterschap in het 
sturen en faciliteren van deze samenwerking zal hierbij cruciaal zijn.” 

https://www.hhdelfland.nl/actueel/nieuwsoverzicht/2023/oktober/delfland-vijf-aannemers-bundelen/
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Bouwen aan duurzame relaties - verleden, heden en toekomst.

In de tweede pitch leggen Gerard de Groot van de gemeente Vlaardingen en Remco Verschoor van Delfland uit waarom een goede 
samenwerking tussen de gemeente, belanghebbenden en Delfland bij de nieuwbouw van een afvalwaterzuivering zo belangrijk is. Deze 
nieuwbouw wordt gerealiseerd op het bedrijventerrein Vergulde Hand West in Vlaardingen en zal de komende 30 tot 40 jaar het afvalwa-
ter van  van alle inwoners en bedrijven uit Vlaardingen, Schiedam, Maassluis, Maasland en De Lier zuiveren. 
In de samenwerkingsovereenkomst leggen de gemeente en Delfland de uitgangspunten, randvoorwaarden en gezamenlijke ambities 
voor de nieuwe, toekomstbestendige waterzuivering vast. Zo zijn er afspraken gemaakt over het beperken van overlast, een groene 
inpassing en een duurzame realisatie.

https://www.hhdelfland.nl/actueel/nieuwsoverzicht/2023/december/gemeente-hoogheemraadschap-maken/
https://www.hhdelfland.nl/actueel/nieuwsoverzicht/2023/december/gemeente-hoogheemraadschap-maken/
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Bouwen aan duurzame relaties - verleden, heden en toekomst.

De derde samenwerking waarover werd gesproken is het samenwerkingsverband Rainlevelr, waarbij individuele glastelers samen-
werken met Delfland, de gemeente Westland en Glastuinbouw Nederland om teveel regenwater op te vangen. Dit initiatief  laat zien hoe 
sectoroverstijgende samenwerking op vrijwillige basis grote maatschappelijke meerwaarde kan opleveren. 
In Rainlevelr dragen glastelers bij aan droge voeten door vóór een zware bui ruimte te maken in hun waterbassins om overtollig regen-
water op te slaan tijdens zware buien. Delfland informeert de deelnemers over de neerslagverwachting en laat weten wanneer meer 
ruimte nodig is. Het waterschap financiert éénmalig de aanleg van de benodigde infrastructuur, de deelnemer onderhoudt deze. 
Dit initiatief combineert maatschappelijk verantwoord ondernemen door de glastuinbouw met de publieke taak van het waterschap. Een 
prachtig voorbeeld van een echte win-win!

https://www.hhdelfland.nl/actueel/nieuwsoverzicht/2024/november/glastelers-delfland-dragen-rainlevelr/


w
w

w
.o

pd
ra

ch
tg

ev
er

sf
or

um
.n

l
in

fo
@

op
dr

ac
ht

ge
ve

rs
fo

ru
m

.n
l 

DINER PENSANT 
2024
14

Bouwen aan duurzame relaties

Pauze met banket uit de zorgbakkerij van Hutten



En ondertussen op de rondvaartboot.
Terwijl de helft van de gasten binnen een rondleiding kreeg, werd de 
andere helft per elektrische boot door het centrum van Delft vervoerd. En 
onderweg kregen we veel informatie van Arie Boele en Frank Keijzer over 
de verschillende stuwen die de Delftse binnenstad drooghouden, en van 
de schipper over de geschiedenis van Delft en de huizenprijzen...
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Bouwen aan duurzame relaties
Pauze met netwerkborrel
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Bouwen aan duurzame relaties
Woordje van de vice-voorzitter.

Transitiepad
 
Leve de baggeraars
Werk vies en onmisbaar
Wij nieuwe ambities
Hoog ligt de lat.
Succes is een mix van
Uithoudingsvermogen
Zonder emissies
Samen in bad.
 
Ad Straub 
Delft, 1 december 2024

Pieter Janssen vertelde kort over de doelstelling van het Opdracht-
geversforum in de bouw om een actief netwerk te zijn. Het Diner 
Pensant draagt hier aan bij, we hebben deze dag, samen met u, 
geleerd over en gewerkt aan duurzame relaties.

De Ambassadors of Change hebben alle stuurgroepleden geinter-
viewd en gevraagd wat voor hen duurzaam opdrachtgeverschap 
betekent. Deze interviews waren in korte vorm te bekijken tijdens 
het Diner Pensant, de volledige film is hier terug te zien. 

Naast de Ambassadors of Change is ook de werkgroep Circu-
laire Bouweconomie actief. Katja Nelissen kreeg kort het woord 
en vertelt over het initiatief van de werkgroep om een inspiratie-
boom te ontwikkelen. Via de site van het Opdrachtgeversforum 
wordt komende periode heel veel kennis en inspiratie eenvoudig 
ontsloten over circulair opdrachtgeverschap.

Tot slot werd aan alle aanwezigen gevraagd om een ansichtkaart 
naar zichzelf te sturen.

https://youtu.be/D88S_v6cz6w
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Deltacommissaris Co Verdaas vertelde de aanwezigen over de opgave en maatregelen van het jaarlijks Deltaprogramma. Bij alle toekomst-
scenario’s worden de opgaven voor watertekort, wateroverlast en waterveiligheid groter, waarbij de stapeling van opgaven het bovendien 
complexer maakt. Water en bodem moeten daarom sturend worden in de ruimtelijke ordening. Het motto van het Deltaprogramma 2025 
is dan ook: naar een nieuwe balans in de leefomgeving: ruimte voor leven met water. De oplossing ligt namelijk niet meer alleen in het 
watersysteem, het is een samenhangende ruimtelijke puzzel. 
Het is daarom nodig om meer aan te sluiten op natuurlijke water- en bodemsystemen, maatregelen te nemen in waterbeheer én in 
ruimtelijke inrichting en daarnaast in te zetten op klimaatrisico-acceptatie. Het advies van Co: Zoek het goede gedoe op!

Keynote Co Verdaas - de impact van water in het verleden, de uitdagingen van nu
en toekomstige aandachtspunten. 
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Bouwen aan duurzame relaties
Afronding van het Diner Pensant 2024
Het slot badankt Annuska Bloemert, stuurgroeplid van het 
Opdrachtgeversforum en gastvrouw van het Diner Pensant van 
2023, iedereen voor de organisatie. Het walking dinner en het 
napraten kunnen beginnen.
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morgen het volgende te doen:

te onthouden dat:

morgen te bellen/mailen met:
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Vegetarisch Walking Dinner
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Ik moet eerlijk bekennen dat ik tot een week van te voren geen idee had waarom deze activiteit ‘Diner Pensant’ heette. Als Hanneke 
vertelde over de organisatie van het Diner Pensant werd dit door mij ook nog wel verstaan als ‘Diner Passant’ en zelfs ‘Diner Fazant’. 
Een paar dagen van tevoren kan ik mijn onwetendheid niet langer volhouden. Vol enthousiasme werd mij uitgelegd dat het Franse woord 
‘Pensant’ staat voor nadenken. De titel was dus logisch, dineren en nadenken. Aangezien ik op Duolingo dagelijks bezig ben met een 
cursus Frans had ik dit misschien ook wel zelf kunnen bedenken…

De combinatie klonk me desalniettemin als muziek in de oren. Ik ben een liefhebber van lekker eten en aangezien ik recent gepro-
moveerd ben durf ik te beweren dat ik ook regelmatig nadenk. Om die indruk ook op het Diner Pensant te wekken had ik van tevoren 
nagedacht over een prikkelende vraag rondom het thema, samenwerkingen:

‘Wat denk jij dat de grootste uitdaging is die de ander ervaart in het met jou samenwerken?’

Waarom deze vraag? Ik gebruik deze vaak in interviews voor mijn onderzoek en leer altijd veel van de antwoorden. Als start-up onder-
zoeker breng ik veel tijd door met ondernemers die proberen te achterhalen welk probleem een mogelijke klant nou echt heeft. In dat 
onderzoek merk ik dat aannames over wat de ander denkt/doet bijna nooit kloppen. 

De sessies waarin teler-waterschap, of gemeente-waterschap, of baggeraar-waterschap samen op een open en eerlijke manier vertel-
de over hun samenwerkingen hadden de perfecte opzet om deze vraag meteen aan twee partijen te stellen. Juist omdat in alle drie de 
gevallen er succesvol samengewerkt werd. 

En na even doorvragen kreeg ik al snel overtuigende antwoorden, de grootste uitdaging in met ons samenwerken is …… Gevolgd door 
een uitleg van alle acties die ondernomen waren om dit probleem op te lossen. Om vervolgens van de samenwerkingspartner te horen 
dat dat wel een mogelijke uitdaging was en ze deze acties op prijs stelden maar dat voor hun de belangrijkste uitdaging toch echt iets 
anders bleek te zijn.

Mijn conclusie? Blijf vooral samenwerken en durf deze vraag te stellen in je samenwerkingen. Soms gaat ‘écouter’ boven ‘penser’.

En hoe zat het dan met het ‘diner’ gedeelte? Nou, dat de gesprekken zo fanatiek waren dat ik meerdere keren naar de keuken moest 
lopen omdat de (overigens heerlijke) voorgaande gang nog te halen beschouw ik maar als een goed teken.

Was dat dan het hoogtepunt? Nee, dat was toch de medewerker van Delfland die ter demonstratie even één van de stuwen in Delft 
omhoog (en weer omlaag) liet gaan.

Tot het volgende ‘Diner Pensant’!

Jip Leendertse: Diner Pensant
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